
Protokół nr 10/20 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji 

Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych i Komisji Rewizyjnej i Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji w dniu 31 sierpnia 2020 r. 

 

Wspólne posiedzenie Komisji Rady rozpoczęto o godz. 10:00 a zakończono o godz. 10:55. 

Komisje obradowały w sali konferencyjnej w budynku Urzędu Gminy.  

Na posiedzeniu obecnych było 3 członków Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  

nieobecny Konarzewski Mariusz (lista obecności Zał. Nr 1), 4 członków Komisji Oświaty 

Kultury i Spraw Społecznych (lista obecności Zał. Nr 1), 4 członków Komisji Rewizyjnej 

(lista obecności Zał. Nr 1) 3 członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (lista obecności 

Zał. Nr 1), Wójt Gminy – Pan Sylwester Jaworowski, Skarbnik Gminy – Pani Gabriela 

Mioduszewska, Sekretarz Gminy – Pani Danuta Niewińska. 

W posiedzeniu uczestniczyła Pani Aneta Popko, mieszkanka Kołak Kościelnych (Zał. Nr 2). 

Ad. 1)  Otwarcia dziesiątego wspólnego posiedzenia Komisji  dokonała Przewodnicząca 

Komisji Oświaty Pani Jolanta Konopka, która przedstawiła porządek posiedzenia komisji: 

1.  Otwarcie posiedzenia. 

2.  Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3.  Przyjęcie protokołu z dziewiątego posiedzenia Komisji w dniu 25 czerwca 2020 r. 

4.  Wyrażenie opinii o projektach uchwał w sprawach: 

    a/ zmian w budżecie gminy, 

    b/ przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi  

        Prokuratora Prokuratury Rejonowej w Zambrowie wraz z odpowiedzią na skargę.  

5.  Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Kołaki   

     Kościelne w 2019 roku. 

6.  Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Kołaki Kościelne za I półrocze 2020   

     roku. 

7. Rozpatrzenie petycji złożonej do Rady Gminy Kołaki Kościelne.  

8.  Sprawy różne. 

9.  Zamknięcie posiedzenia (Zał. Nr 3). 

Przewodnicząca Komisji Oświaty zapytał o uwagi do porządku posiedzenia. 

Pan Wójt zwrócił się z prośba o włączenie do porządku posiedzenia i wprowadzenie 

projektów dwóch uchwał w pkt 4 c) i 4 d) odpowiednio w sprawie regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Kołaki Kościelne i w sprawie szczegółowego sposobu 

i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Innych uwag nie było, więc Przewodnicząca KO Jolanta Konopka poprosiła o przyjęcie  

porządku posiedzenia z zaproponowana zmianą poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że porządek posiedzenia po zmianach został przyjęty  

jednogłośnie (Zał. Nr 4). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



Wiceprzewodniczący Komisji stwierdził, że porządek posiedzenia po zmianach został 

przyjęty  jednogłośnie (Zał. Nr 4). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji  stwierdził, że porządek posiedzenia po zmianach został przyjęty  

jednogłośnie (Zał. Nr 4). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że porządek posiedzenia po zmianach został przyjęty  

jednogłośnie (Zał. Nr 4). 

Ad. 3) 
Protokoły z dziesiątego posiedzenia Komisji Finansów, Komisji Oświaty i Komisji Skarg i 

Wniosków oraz z dwunastego posiedzenia Komisji Rewizyjnej zostały przyjęte jednogłośnie. 

Ad. 4a) 

W tym punkcie Skarbnik Gminy omówiła proponowane zmiany w budżecie gminy. 

Wyjaśniła, że nie jest to jakaś rewolucja w naszym budżecie a wynika to tylko z 

uporządkowania, gdyż zbliżamy się ku końcowi naszego roku. Zmiany dotyczą: transport i 

łączność – 4 400 zł dochody z tytułu zajęcia pasa drogowego, bo o tyle nam więcej wpłynęło 

w tym roku, administracja publiczna – dotacja celowa 4 500 zł na realizację zadań 

dotyczących spraw obywatelskich i pozostałych zdań, zwrot składek ZUS za miesiąc marzec 

– 16 080 zł, straże- dochody ze sprzedaży złomu, był ze złomowany samochód w 

Szczodruchach – 3 800 zł, oświata i wychowanie – 6 700 zł zwiększenie planu dochodów z 

tytułu zwrotu wynagrodzeń prezesa ZNP i zwrotu składek ZUS i 21 404, 62 zł – to dotacja 

celowa na realizację projektu „Akademia Nauki”, który jest realizowany w szkole, trwa 

ostatni rok, w tym roku się kończy, Edukacja i opieka wychowawcza – zwiększenie dotacji 

oświatowej na realizację wypłaty stypendiów dla uczniów – 11 200 zł. Zmniejszenie 

planowanych dochodów w budżecie – zmniejszenie subwencji ogólnej 7917 zł, była 

dokonana korekta sprawozdania z wykonania dochodów podatkowych za 2018 rok i to od 

razu zmniejsza nam subwencję i teraz musimy tą subwencję zmniejszyć o te 7917 zł. 

Następnie po stronie wydatków zwiększamy wytwarzanie i zaopatrzenie w energię 

elektryczną – zakup usług związanych z eksploatacją sieci wodociągowych, czyli badania 

wody, monitoring, serwis oprogramowania – 10 tys. zł, transport i łączność – 10 tys. na zakup 

masy bitumicznej i żwiru. Gospodarka mieszkaniowa – 5 tys. na poczet rozgraniczeń, 

działalność usługowa – 2 tys. zł za zamieszczenie ogłoszeń. Administracja publiczna 4500 zł 

na wynagrodzenia osobowe, jest to dotacja. 15 tyś. Zakup energii elektrycznej 20.574,94 zł – 

zakup usług pozostałych, są to przesyłki pocztowe, usługi informatyczne, pełnienie 

obowiązków Rodo i wywóz nieczystości. Bezpieczeństwo publiczne i ochrona 

przeciwpożarowa – 5 tys. na zakup usług pozostałych, czyli monitoring, badania techniczne 

pojazdów, przeglądy sprzętu, wywóz nieczystości. Oświata i wychowanie – projekt „Mały 

inżynier” – 27892,68 zł. Edukacja i opieka wychowawcza – 11200 zł – wypłata stypendiów 

dla uczniów. Gospodarka komunalna i ochrona środowiska – 20 tys. zakup energii 

elektrycznej, 15 tys. – zakup usług związanych z remontem instalacji oświetleniowej. I 

zmniejszenia i zwiększenia po stronie wydatków w oświacie, zmniejszenie – zakup 

materiałów o 1,5 tys. zł, usług o 35 tys. zł i zakup materiałów dydaktycznych o 23 tys. zł. 

Edukacja i opieka wychowawcza minus wynagrodzenia 20 tys. jest to świetlica, dlatego nie 



były tu realizowane te zadania i pochodne od tych wynagrodzeń. I to wszystko, co się 

zmieniło. 

Przewodnicząca KO Jolanta Konopka poprosiła o uwagi do przedstawionych zmian w 

budżecie. Członkowie komisji nie mieli uwag, więc poszczególne komisje wyraziły opinie o 

proponowanych zmianach poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że proponowane zmiany do budżetu gminy zostały 

przyjęte  jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Wiceprzewodniczący Komisji stwierdził, że proponowane zmiany do budżetu gminy zostały 

przyjęte  jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji  stwierdził, że proponowane zmiany do budżetu gminy zostały 

przyjęte  jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że proponowane zmiany do budżetu gminy zostały 

przyjęte  jednogłośnie (Zał. Nr 5). 

Ad. 4b) 

W tym punkcie Wójt Gminy omówił projekt uchwały w sprawie przekazania do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi Prokuratora Prokuratury 

Rejonowej w Zambrowie wraz z odpowiedzią na skargę. Wyjaśnił, że Prokuratura Rejonowa 

w Zambrowie za pośrednictwem Gminy Kołaki Kościelne złożyła skargę do Wojewódzkiego 

Sądu Administracyjnego w Białymstoku na uchwałę VI/39/03 Rady Gminy Kołaki Kościelne 

z dnia 29 lipca 2003 r. w sprawie regulaminu dostarczania wody. Jak tu w uzasadnieniu pisze 

Prokurator w tej uchwale przewidziano, iż realizację budowy przyłącza do sieci oraz studni 

wodomierzowej i pomieszczenia przewidzianego do lokalizacji wodomierza głównego 

zapewnia na własny koszt odbiorca usługi. Tak zawsze było, że Gmina fundowała główny 

wodociąg a przyłącze do własnej posesji każdy odbiorca finansował z własnej kieszeni. My 

się z tą skargą nie zgadzamy. Nasza kancelaria odpowiedź napisała i ta skarga wraz z 

odpowiedzią trafi do Sądu i czekamy na rozstrzygnięcie tego. 

Członek Komisji Rewizyjnej Wasiulewski Krzysztof – dla mnie jest to dziwne, jak Wojewoda 

tego nie zakwestionował przez tyle lat, było w porządku a teraz. Jeżeli byłoby to z błędem, to 

Wojewoda by zakwestionował. 

Wójt – teraz Prokurator się uaktywnił, dlatego w ten sposób zostało odpowiedziane. 

Innej dyskusji w tym temacie nie było. Członkowie komisji nie mieli uwag, więc 

poszczególne komisje wyraziły opinie o projekcie uchwały w sprawie przekazania do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi Prokuratora Prokuratury 

Rejonowej w Zambrowie wraz z odpowiedzią na skargę poprzez głosowanie: 



Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie przekazania do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi Prokuratora Prokuratury 

Rejonowej w Zambrowie wraz z odpowiedzią na skargę został przyjęty  jednogłośnie i 

postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 6). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Wiceprzewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie przekazania do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi Prokuratora Prokuratury 

Rejonowej w Zambrowie wraz z odpowiedzią na skargę został przyjęty  jednogłośnie i 

postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 6). 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji  stwierdził, że projekt uchwały w sprawie przekazania do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi Prokuratora Prokuratury 

Rejonowej w Zambrowie wraz z odpowiedzią na skargę został przyjęty  jednogłośnie i 

postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 6). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie przekazania do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi Prokuratora Prokuratury 

Rejonowej w Zambrowie wraz z odpowiedzią na skargę został przyjęty  jednogłośnie i 

postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 6). 

Ad. 4c) 

W tym punkcie projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Kołaki Kościelne omówił Wójt Gminy. Wyjaśnił, że tu musieliśmy dokonać 

pewnych zmian, ponieważ Prokuratura Rejonowa w Zambrowie złożyła skargę do Sądu 

Administracyjnego na tą uchwałę. Były to drobne rzeczy, które zostały poprawione. 

Generalnie nic się tu nie zmieniło, chodzi tu o spójność z ustawami. 

Członkowie Komisji nie podjęli dyskusji, więc poszczególne komisje wyraziły opinie o 

projekcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Kołaki Kościelne poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Kołaki Kościelne został przyjęty  jednogłośnie i 

postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 7). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy 



- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Wiceprzewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kołaki Kościelne został przyjęty  

jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 7). 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji  stwierdził, że projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Kołaki Kościelne został przyjęty  jednogłośnie i 

postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 7). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie że projekt uchwały w 

sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Kołaki Kościelne 

został przyjęty  jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy 

(Zał. Nr 7). 

Ad. 4d) 

W tym punkcie Wójt Gminy omówił projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i 

zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Wyjaśnił, że zmiany 

wynikają ze zmian w regulaminie utrzymania czystości, skoro tam nastąpiły zmiany, 

musieliśmy wprowadzić zmiany i w tej uchwale. 

Członkowie Komisji nie podjęli dyskusji, więc poszczególne komisje wyraziły opinie o 

projekcie uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i 

zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi został przyjęty  

jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 8). 

Komisja Finansów: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Wiceprzewodniczący Komisji stwierdził, że projekt uchwały w sprawie szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi został przyjęty  

jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 8). 



Komisja Rewizyjna: 

- za – 4 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji  stwierdził, że projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i 

zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi został przyjęty  

jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 8). 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i 

zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi został przyjęty  

jednogłośnie i postanowiono przedłożyć go na najbliższej sesji Rady Gminy (Zał. Nr 8). 

Ad. 5) 

Informację o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Kołaki  

Kościelne w 2019 roku przedstawił Wójt Gminy. Są to głównie dane statystyczne odnośnie 

różnych zdarzeń, kradzieży, przestępstw (Zał. Nr 9). 

Ad. 6) 
Informację o przebiegu wykonania budżetu Gminy Kołaki Kościelne za I półrocze 2020     

roku przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Gabriela Mioduszewska. Wyjaśniła, że zostało to 

opisane w części opisowej, dokładnie każdy wydatek. Wykonanie dochodów było większe niż 

wykonanie wydatków. Dochody 46,87% a wydatki 40,65% (Zał. Nr 10). 

Następnie poprosiła o pytania do poszczególnych wydatków. 

Członkowie poszczególnych komisji nie podjęli dyskusji. 

Ad. 7) 

W tym punkcie Wójt Gminy poprosił przedstawiciela mieszkańców ul. Podleśnej i Abp. R. 

Jałbrzykowskiego, uczestniczącego w posiedzeniach komisji o przedstawienie petycji 

złożonej do Rady Gminy i do Wójta Gminy przez mieszkańców tych ulic, dotyczącej 

kompleksowej modernizacji (Zał. Nr 11). 

Wójt Gminy poprosił radnego Eugeniusza Krajewskiego o opinię w tej sprawie. 

Radny Eugeniusz Krajewski – jest to ulica zapomniana, nie była do końca wyasfaltowana, 

tam mieszkają mieszkańcy nie od dziś, dużo się tam nabudowało nowych budynków. Ulica ta 

jest powymywana, jak jest sucho to jest kurz niesamowity, jak mokro, to błoto. Zamieszkuje 

też tam osoba niepełnosprawna, która porusza się na wózku inwalidzkim, jest to dla niej 

uciążliwe i niemożliwe do poruszania się. Nawet rowerem to jest ciężko jechać. Znajduje się 

też tam zakład mechaniki, przyjeżdża dużo ludzi i jest duży ruch. Proszę Państwa radnych o 

przychylenie się pozytywnie do tej petycji. 

Wójt Gminy – żeby rozpocząć jakie kolwiek działania, to trzeba mieć pieniądze. Ale w 

następnym roku będziemy robić drogę na Rębiszewo i na Gosie Otole, na co wystąpiliśmy już 

z wnioskiem o dotację. Myślę, że dostaniemy i będzie to wyższa dotacja niż w ubiegłym roku. 

Natomiast na wkład własny otrzymaliśmy, jeszcze nie ma na koncie, pół miliona złotych, 

także mamy zabezpieczone środki na te dwie drogi. Na kolejne drogi, na kolejne remonty 

moglibyśmy wystąpić w następnym roku o dofinansowanie, ale już do tej pory musielibyśmy 

mieć pozwolenie na budowę, projekt i całą dokumentację. Dlatego proponowałbym, żeby 

Państwo dziś przeprowadzili głosowanie, czy ja mam podejmować tą sprawę, czy zaczynać 



zlecać prace wstępne – geodezję, czy robić projekt, bo to czas najwyższy, jeżeli Państwo 

podejmiecie taką decyzję. 

Skarbnik Gminy – na dzień dzisiejszy będę musiała zdjąć środki którejś z dróg, żeby 

wprowadzić środki na tą drogę, na opłacenie projektu, jeżeli to będzie w tym roku. 

Wójt Gminy – myślę, że jeśli zaczniemy jakie kolwiek działania w tym roku, to płatności 

będą w następnym roku, bo procedura trwa bardzo długo, a to już będzie koniec roku. 

Wasiulewski Krzysztof – bo teraz będzie trudno określić, jaki to będzie odcinek, dopiero po 

pomiarach? 

Wójt Gminy – trzeba zlecić projektantowi zaprojektowanie tego i dopiero będzie wiadomo, 

jakie to będą koszty. Żadne środki nie będą zdejmowanie, bo dostaliśmy te 0,5 mln i ta 

dotacja wystarczy śmiało. 

Eugeniusz Krajewski – długość tych ulic, to ok. 0,5 km. 

Wójt Gminy – nie ma tam asfaltu, staramy się żeby to jakoś wyglądało, ale po takich ulewach 

nie da się. Decyzja należy do Państwa. Proponował bym głosowanie, kto jest za 

przystąpieniem do realizacji tego zadania. To nie będzie w tym, ani w następnym roku, bo w 

następnym roku będziemy składali wniosek a wykonanie będzie jeszcze w następnym. 

Skarbnik Gminy – dopiero w listopadzie będziemy wiedzieli, jak przystąpimy do 

opracowania projektu budżetu, wtedy będziemy wiedzieli, jakie subwencje mamy, jakie 

środki, jakie dochody. 

Wójt Gminy – ale ja muszę mieć zielone światło. 

Kołakowski Michał – można zarządzić jakieś głosowanie, nie tylko zaprojektować i nic nie 

robić, wszystko kończy się na obietnicach. Pani Skarbnik już powiedziała, że trzeba już zdjąć 

budżet z którejś z dróg. 

Skarbnik Gminy – jeżeli będzie wydatek w tym roku, to trzeba będzie zdjąć z którejś z dróg, 

bo nie mam tego zaprojektowanego w budżecie. A jeśli dojdzie wydatek w następnym roku, 

to będziemy wiedzieli, kiedy przystąpimy do projektu budżetu, będziemy wiedzieli o tych 

środkach z funduszu, będziemy wiedzieli, jakie mamy dochody, subwencje i nasze dochody 

własne, jakie wolne środki nam zostaną. 

Członek Komisji Rewizyjnej Tyborowski Dariusz – na Guniach było nasprzedawane dziełek, 

pieniądze gdzieś tam są, leżą, nic nie robimy dla Guń, spoko. Gdzieś tam było 

nasprzedawane, na Łubnicach, to coś tam było zrobione. 

Wójt Gminy – tam było więcej pieniędzy niż za działki. 

Członek Komisji Rewizyjnej Tyborowski Dariusz – dobrze, ale proszę mnie posłuchać, ale 

czy w tej chwili mieszkańcy tych ulic nie mogliby się wstępnie zebrać na tą dokumentację 

projektową i wtedy nie musimy nic z niczego zdejmować i już można coś robić. 

Członek KO Jolanta Konopka – na razie nic z niczego nie będziemy zdejmować, jak 

powiedziała Skarbnik, będziemy wiedzieli w październiku a światło zielone, żeby coś zacząć, 

musi być. 

Wójt Gminy – można już projektanta szukać, jakieś bezkosztowe rzeczy robić. 

Skarbnik Gminy – tu nie chodzi o to, czy odcinek krótki, czy nie. Jak dostaniemy z tego 

Funduszu, to mamy zabezpieczone środki. 

Wójt Gminy – podejrzewam, że z tych środków może zostać sporo, bo spodziewam się 

większej dotacji, jak w tamtym roku. 

Skarbnik Gminy – jak Państwo zauważyliście, dochody mamy większe jak wydatki, staramy 

się oszczędnie naszą gospodarkę prowadzić, wynika to z informacji, którą Państwo 

otrzymaliście. 

Wójt Gminy – proponuję przegłosować, kto jest za przystąpieniem do realizacji tego zadania. 

Skarbnik Gminy – i będziemy wiedzieli, czy to wprowadzać do budżetu, czy nas stać na to, 

nie będzie stać to nie będziemy mimo, że zielone światło będziemy mieli. 



Członek KF Ryszard Milewski – to jakaś kolejność musi być. Ja tu mam z 2018 roku 

wpłynęło podanie do gminy i jeszcze nie jest droga zrealizowana, a w Saniach też mają firmę 

i też potrzebują drogi asfaltowej. 

Członek KF Anna Kulesza – to w każdej miejscowości są takie drogi. 

Eugeniusz Krajewski – jest to ulica, gdzie ludzie mieszkają obok siebie gęsto, a nie droga w 

polu. Jest to ulica mocno zamieszkana. Jest tam 43 domy na całej ulicy, ostatnio powstało 4 i 

teraz 3 nowe. Tam powstało osiedle. 

Wójt Gminy – potrzeby są wszędzie. Jest petycja do Państwa i musicie to rozstrzygnąć. Tam 

ciężko piechotą się chodzi a nie mowa wózkiem. 

Na tym zakończono dyskusję. 

Przewodnicząca KO Jolanta Konopka poprosiła o wyrażenie opinii w sprawie rozpoczęcia 

przygotowań do realizacji zadania przedstawionego w złożonej petycji poprzez głosowanie: 

Wszystkie Komisje razem: 

- za – 13 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów, 

- przeciw – 1 głos (Dariusz Tyborowski członek Komisji Rewizyjnej). 

Wójt Gminy – nie ukrywam, że liczę 80% dotacji na te dwie drogi, które będziemy robić, 

dlatego trochę tych środków zostanie. 

Ryszard Milewski – na takie drogi wiejskie, to Wójt mówił w tamtym roku, i kruszywo 

asfaltowe można posypać. 

Wójt Gminy – tak, tylko teraz trwa spór Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, 

czy kruszywo asfaltowe jest odpadem, czy jest materiałem, który można wbudowywać. Na 

chwilę obecną Marszałek wydał decyzję, że jest odpadem, którego nie można niegdzie 

wbudowywać i jest droga zablokowana, żeby Generalna nam przekazała ten destrukt. W tej 

chwili sprawa jest w Sądzie. Jest to bardzo wartościowy materiał. Dużo moglibyśmy 

pozyskać, bo Generalna Dyrekcja ma możliwość przekazania dla samorządów. Ale w tej 

chwili jest zablokowana przez Marszałka. 

Zobaczymy jak nam przebiegnie realizacja tych dwóch dróg, bo może się okaże starczy 

jeszcze na jedną drogę, to będziemy składać w następnym roku wniosek o dotację na dwie 

drogi. Decyzję będziemy mogli podjąć, jak przystąpimy  do realizacji tych dwóch dróg. 

Członek KF Janusz Milewski – drogi powiatowe też się łamą i Powiat nam nie zrobi, jeżeli 

wkładu własnego nie będziemy mieli, bo zawsze tak było. 

Skarbnik Gminy – tak nie powinno być, bo oni nie wnoszą nic na nasze drogi, bo drogi są 

zadaniem każdego jst, tak samo Powiatu to są. Oni to realizują, bo chcą tych środków, ale nie 

jest to jakieś prawne uzasadnienie. 

Członek KF Janusz Milewski – w takim przypadku to gmina nigdy tych dróg nie porobi. 

Gosk Leszek – w tej chwili to Powiat jest podzielony na B i A. Tamta strona za Zambrowem 

jest super. 

Wójt Gminy – są Gminy bogate, stać ich na dofinansowanie, stać ich na dofinansowanie, 

mają taką wolę i mogą dawać. My musimy się skupić na własnych zadaniach, nie zaniedbamy 

naszych dróg kosztem, kosztem dróg powiatowych. To nie jest nasze zadanie. Też nieprawdą 

jest, ze nic nie zrobili. Tyle czasu czekaliście na drogę Zanie, jest zrobiona jest dobrze, 

remont mostu zrobiony – największa inwestycja jaka była w Powiecie to ten remont na 

Zaniach. 

Janusz Milewski – to kropla w morzu. 

Wójt Gminy - to jakie rozwiązanie – rezygnujemy ze swoich inwestycji i dajemy pieniądze… 

Członkowie Komisji – absolutnie. 

Na tym dyskusję o dogach zakończono. 

 

 



Ad. 8) 

W sprawach różnych Pan Wójt poinformował, że jutro mamy rozpoczęcie roku szkolnego i 

wyjaśnił, jak to będzie wyglądało ze względu na tą pandemię. Klasy I-III będą miały przerwę 

oddzielnie, nie będą się spotykały na przerwach, starsze klasy też nie będą się mieszały, będą 

na oddzielnych korytarzach  miały przerwę. Rodzice, którzy będą przyprowadzali dzieci do 

tych młodszych klas nie będą mogli wchodzić do szkoły, tylko do drzwi. Będą osoby stały 

przy wejściu, obsługiwały ten cały ruch uczniów. Dzisiaj dostarczyliśmy maseczki i płyn do 

dezynfekcji, płyn będzie stał przy głównym wejściu automatyczny. 

Członek Komisji Rewizyjnej Wasiulewski Krzysztof – jeśli chodzi o temperaturę, to musi być 

zgoda rodziców. Jeśli chodzi o maseczki, to nie ma takiego obowiązku noszenia, chyba, że 

dziecko czy rodzic sobie życzy, to na to zgoda jest. 

Wójt Gminy – w każdej miejscowości pojawiły się gabloty. Gmina na ten cel nie wyłożyła 

żadnych środków, wszystko było z projektu. 

Następnie Wójt poinformował o gazyfikacji. W czerwcu tego roku wydałem decyzję 

lokalizacyjną na gazociąg, który będzie biegł przez Ćwikły jedne i drugie, przez Kołaki na 

Undy, potem przez Kulesze do Rutek. Pozwolenie na budowę Zakład Gazowniczy pewnie 

uzyska w październiku i w październiku będziemy robić spotkania z mieszkańcami. Do nas 

przyjadą, bo rozmawiałem z dyrektorem na ten region, i będziemy składać wnioski. Wszystko 

rozgrywa się o opłacalność dla nich tej inwestycji. Jeżeli będzie dużo chętnych, to będzie dla 

nich inwestycja opłacalna, żeby doprowadzić ten gaz. Jeżeli będzie mało chętnych, to oni nie 

przystąpią do realizacji, czyli przyłączy do mieszkań. Oczywiście Ci, którzy będą przy 

głównej sieci, czyli Ćwikły jedne i drugie, Kołaki, ul. Listopadowa i całe Kołaki praktycznie, 

to tu nie będzie problemu z przyłączem, bo to będzie przy samej głównej linii. Ale jak to będą 

Czachy, czy dalej jak Kossaki, to już rozmawiajcie z mieszkańcami, że już takie plany są, jest 

informacja wyczerpująca na stronie internetowej. Kto ma to dzisiaj chwali. To zależy od tego, 

ile osób będzie chętnych, czy ta inwestycja będzie dla tej spółki opłacalna. 

Janusz Milewski – a tamta strona przez Podłatki. 

Wójt – patrząc na mapę, to idzie przez środek gminy. Tam nie znam możliwości 

technicznych, ale też trzeba myśleć o tym. Chodzi o opłacalność im więcej ludzi, tym większa 

opłacalność. Najważniejsze, że ta linia idzie dokładnie przez środek gminy i nie wykluczamy 

ani jednej ni drugiej strony. Zastanawiam się, czy nie zrobić krótkich ankiet i Państwu rozdać 

i sołtysom, żeby wstępnie określić, jakie jest zapotrzebowanie. Jak już się odbędzie te główne 

spotkanie z gazownikami, to wtedy tak zrobimy, zebrania po wioskach. WFOŚ udziela dopłat 

do takich instalacji, tyko tam jest wymóg o dochodach. Dochody nie mogą przekroczyć 100 

tys. na rok. 

Następnie Wójt Gminy poinformował, że Gmina dostała 500 tys. na wkład własny do dróg 

Otole i Rębiszewo. Z KRUS dostaliśmy dofinansowanie na OSP w Szczodruchach 16 tys., na 

OSP w Kruszach 16 tys. zł, straż w Kołakach nie dostała dofinansowania. Dostaniemy 50 tys. 

zł na remont świetlic, to jest skutek Państwa głosowania. W świetlicy w Zaniach zostaną 

wybudowane schody, poręcze, podjazd dla niepełnosprawnych. W Kruszach to samo. Wróble 

– klimatyzacja, wentylacja, drzwi, oświetlenie. Podłatki – wszystkie okna zostaną 

wymienione i w Kołakach rolety. 

Złożyliśmy dwa wnioski do Funduszu Dróg Samorządowych – Rębiszewo, Otole, złożyliśmy 

na kwoty, jakie były z ostatnich przetargów. Ale myślę, że będzie dużo taniej, bo ceny poszły 

w dół i mam nadzieję, że będzie to taniej. 

Koła Gospodyń Wiejskich otrzymały po 10 tys. zł – Szczodruchy, Krusze i Wróble – na 

warsztaty. W ramach pikniku, który się odbył podczas odpustu, te Koła wystawiały swoje 

produkty, to co wytworzyły w ramach tych warsztatów. 

Oświetlenie drogowe, o którym mówiłem, na fotowoltaikę i wiatraki, to w tej chwili jesteśmy 

na etapie poprawiania wniosku, ale myślę, że w tym roku rozpoczniemy. 



W kościele się wymienia pokrycie, też pozyskaliśmy środki. Pomagamy. 

W październiku rusza Klub Seniora, będzie w Zaniach, nie wiem czy ktoś się zapisał. 

W Szczodruchach w hydrofornii trwa wymiana złóż, zakładane są 4 filtry po 3 tys. zł. Tam 

mieliśmy zawsze problem z parametrami wody w sanepidzie.  

Przystępujemy do naprawy dachu i komina w hydroforni w Zaniach, będziemy to sami robili. 

Tam już był pracownik, wie co zrobić. 

Gosk Leszek zapytał o folię, czy coś się dzieje. 

Wójt Gminy – odbiór folii,  przetarg rozstrzygnięty, wyłoniony jest wykonawca. Cena jest 

bardzo korzystna, bo jest taka sama, jaką dostaliśmy dotację z NFOŚ, także nic nie dołożymy 

do tego. Folia będzie odbierana od każdego z podwórka. To jest usługa jednorazowa. 

Na tym zakończono sprawy różne. 

Ad. 9) 

Przewodniczący poszczególnych komisji zamknęli posiedzenie komisji. 
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